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22.151.3 

 

Sh.Murodov, L.Xakimov, A.Xolmurzayev, M.Jumayev, A.To‘xtayev. «Chizma geometriya». Oliy 

texnika o‘quv yurtlari uchun darslik. Toshkent, 2005. 
 

Mazkur darslik O‘zbekiston Respublikasi Oliy va maxsus o‘rta ta’lim vazirligi tomonidan texnika oliy o‘quv 

yurtlari uchun tasdiqlangan «Chizma geometriya va muhandislik grafikasi» fani Namunaviy dasturi asosida o‘zbek tilida 

yozilgan. 

Darslikda nuqta, to‘g‘ri chiziq va tekisliklarning to‘g‘ri burchakli proyeksiyalarini yasashning nazariy asoslari 

keltirilgan. Egri chiziq, sirtlarning hosil bo‘lishi va ularning chizmada tasvirlanishi asoslari bayon etilgan. 

Geometrik shakllarning o‘zaro va proyeksiyalar tekisliklariga nisbatan vaziyatlari bilan bog‘liq pozision va 

metrik masalalarni yechish, aksonometrik proyeksiyalar hamda sirtlarning yoyilmalarini yasashga oid masalalar 

ko‘rilgan.  

Darslik barcha oliy o‘quv yurtlari bakalavr va magistrlari uchun mo‘ljallangan bo‘lib, undan loyiha-

konstruktorlik tashkilotlari xodimlari ham foydalanishlari mumkin. 

 

22.151.3 
 

Ш.Муродов, Л.Хакимов, А.Холмурзаев, М.Жумаев, А.Тўхтаев. «Начертательная геометрия». 

Учебник для втузов. Ташкент, 2005. 
 

Учебник написан на узбекском языке в соответствии с типовой программой по начертательной геометрии и 

муҳандисной графики, утвержденной Министерством высшего и среднего специального образования Республики 

Узбекистан. 

 В учебнике излагаются теоретические основы построения прямоугольных проекций точек, прямых 

линий, плоскостей, а также образование поверхностей и кривых линии и их задание на чертежах.  

 Рассмотрены вопросы о расположении геометрических фигур относительно плоскостей проекций, 

приведены методы решения позиционных и метрических задач, связанные с взаимными расположениями 

различных геометрических фигур.   

 Изложены случаи проведения касательных плоскостей к поверхностям и методы построения разверток 

поверхностей. Приведена теория аксонометрических проекций и их применение для решения различных 

позиционных задач.  

 Настоящий учебник предназначен для студентов бакалавриата и магистратуры вузов. Учебником моугт 

пользоваться сотрудники проектно-конструкторских организаций. 

    

22.151.3 

 

Sh.Murodov, L.Hakimov, A.Holmurzayev, M.Zhumayev, А.Тohtayev. "Descriptive geometry". The 

textbook for high schools. Tashkent, 2005. 
 

The textbook is written in the Uzbek language according to the typical Program on Descriptive Geometry and 

Engineering Design, authorized by the Ministry of Higher and Secondary Education of the Republic of Uzbekistan. 

  In the textbook theoretical bases of construction of rectangular projections of points, direct are stated to a line, 

planes, and also formation of surfaces and by a curve and their task for drawings.  

  Questions on an arrangement of geometrical figures concerning planes of projections are considered, methods of 

the decision of the item and metric tasks, connected with relative positioning of various geometrical figures are given.   

  Cases of realization of tangents of planes to surfaces and methods of construction of development of surfaces 

are stated. The theory of axonometric projections and their application for the decision of various item tasks are given.  

  For students of the bachelor and a magistracy of high schools. 
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